
Z Á P I S  č. 7/2024

z veřejného jednání zastupitelstva obce

konaného v pondělí 26. září 2024 od 18,00 hodin 

Přítomni: Budín Pavel, Novák Jiří, Mgr. Mufová Hana, Kotva Milan, Šimánek Jan, 
Češpiva Ladislav, Mgr. Kubátová Martina, Junghans Marko

Omluveni: Mgr. Kameníková Iveta, Křížek Miroslav

Neomluveni: -----
Hosté: -----

Předsedající: Budín Pavel

Začátek jednání: 18,00 hod.
Ukončení jednání: 20,07 hod.

P. starosta přivítal zastupitele a konstatoval, že toto jednání bylo řádně svoláno a 
vyvěšeno na úřední desce. Zastupitelstvo je usnášeníschopné, neboť je přítomna 
nadpoloviční většina.

Omluveni jsou pí Kameníková Iveta a p. Křížek Miroslav.

Zapisovatelkou bude pí Janoušková, ověřovatelé zápisu pí Mufová a pí Kubátová.

P. starosta konstatoval, že je pořizován zvukový záznam a nechává hlasovat o použití 
dataprojektoru.

Hlasování o použití dataprojektoru:

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0
Budín
Novák
Mufová
Lopata
Kotva
Šimánek
Češpiva
Kubátová
Junghans

Vyvěšený program:

1. Projednání  návrhu  nové  Obecně  závazné  vyhlášky  o  stanovení  systému 
odpadového hospodářství obce Hovorčovice.

2. Projednání  návrhu  nové  Obecně  závazné  vyhlášky  o  místním  poplatku  za 
odkládání komunálního odpadu z nemovité věci.

3. Projednání  informací  k  harmonogramu postupu na vybavení  obchodu v  čp.327, 
Hovorčovice  a  návrhů  smluv  o  dílo  na  Dodávku  a  montáž  chladící  techniky  a 
vybraného vybavení a Dodávku a vybavení obchodu dřevěnými regály.
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4. Projednání  návrhu  Rozpočtového  opatření  č.5  k  Rozpočtu  hospodaření  obce 
Hovorčovice na rok 2024.

5. Projednání návrhu kupní smlouvy na část pozemku č.parc. 38/1, k.ú. Hovorčovice, 
mezi Obcí a současnými vlastníky Alenou Rezkovou, Kateřinou Šilhánovou, Mgr. 
Monikou Větrovcovou a Jaroslavou Vodvářkovou.

6. Projednání  návrhu  nájemní  smlouvy  na  část  pozemku  č.parc.  21/2,  k.ú. 
Hovorčovice, mezi Obcí a organizací Junák – český skaut, středisko Willi Líbeznice, 
z.s., IĆ: 63837188.

7. Projednání závěrů z jednání Výboru pro školství a kulturu konaného dne 3.9.2024.
8. Projednání závěrů z jednání Výboru pro výstavbu a životní prostředí konaného dne 

9.9.2024.
9. Projednání informací k vybraným záležitostem obce.

Návrh starosty k:
A) Doplnění a úpravě programu zasedání: Není navrhováno

B) Zařazení nových bodů: Je navrhováno
10.Projednání  harmonogramu  přípravy  návrhu  Rozpočtu  hospodaření  obce 

Hovorčovice  na  rok  2025  a  návrhu  Střednědobého  výhledu  hospodaření  obce 
Hovorčovice na roky 2026-2027.

Průběh   diskuze   k   navrženému   programu   a   jeho   úpravě:  K  tomuto  bodu  nebyly 
vzneseny žádné dotazy ani připomínky.

Hlasování o zařazení bodu 10. do programu:

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0
Budín
Novák
Mufová
Lopata
Kotva
Šimánek
Češpiva
Kubátová
Junghans

Ostatní nemají návrhy.

Upravený program:
1. Projednání  návrhu  nové  Obecně  závazné  vyhlášky  o  stanovení  systému 

odpadového hospodářství obce Hovorčovice.
2. Projednání  návrhu  nové  Obecně  závazné  vyhlášky  o  místním  poplatku  za 

odkládání komunálního odpadu z nemovité věci.
3. Projednání  informací  k  harmonogramu postupu na vybavení  obchodu v  čp.327, 

Hovorčovice  a  návrhů  smluv  o  dílo  na  Dodávku  a  montáž  chladící  techniky  a 
vybraného vybavení a Dodávku a vybavení obchodu dřevěnými regály.

4. Projednání  návrhu  Rozpočtového  opatření  č.5  k  Rozpočtu  hospodaření  obce 
Hovorčovice na rok 2024.
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5. Projednání návrhu kupní smlouvy na část pozemku č.parc. 38/1, k.ú. Hovorčovice, 
mezi Obcí a současnými vlastníky Alenou Rezkovou, Kateřinou Šilhánovou, Mgr. 
Monikou Větrovcovou a Jaroslavou Vodvářkovou.

6. Projednání  návrhu  nájemní  smlouvy  na  část  pozemku  č.parc.  21/2,  k.ú. 
Hovorčovice, mezi Obcí a organizací Junák – český skaut, středisko Willi Líbeznice, 
z.s., IĆ: 63837188.

7. Projednání závěrů z jednání Výboru pro školství a kulturu konaného dne 3.9.2024.
8. Projednání závěrů z jednání Výboru pro výstavbu a životní prostředí konaného dne 

9.9.2024.
9. Projednání informací k vybraným záležitostem obce.
10.Projednání  harmonogramu  přípravy  návrhu  Rozpočtu  hospodaření  obce 

Hovorčovice  na  rok  2025  a  návrhu  Střednědobého  výhledu  hospodaření  obce 
Hovorčovice na roky 2026-2027.

Hlasování o upraveném programu ve znění:

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0
Budín
Novák
Mufová
Lopata
Kotva
Šimánek
Češpiva
Kubátová
Junghans

Podklady pro projednání zařazených bodů schváleného programu:

1. Projednání   návrhu   nové   Obecně   závazné   vyhlášky   o   stanovení   systému 
odpadového hospodářství obce Hovorčovice.

Informace/DZ:
Projednání tohoto a následujícího bodu je naplněním usnesení č.1 ze ZO konaného dne 
27.6.2024. Předmětem je projednání návrhu nové Obecně závazné vyhlášky o stanovení 
systému odpadového hospodářství obce Hovorčovice.
V rámci návrhu Obecně závazné vyhlášky je nutno vyřešit/schválit:

1) Úpravy systému svozu komunálního odpadu (řeší OZV)
2) Zavedení systému svozu door-to-door na papír a plasty (řeší OZV)
3) Redukci sběrných hnízd na papír a plast (řeší OZV)
4) Zapojení právnických nebo fyzických osob oprávněných k podnikání do systému 

využití obecního systému odpadového hospodářství (řeší OZV)
5) Vzorovou  Smlouvu  mezi  obcí  a  právnickou  nebo  fyzickou  osobou  oprávněnou 

k podnikání  o  využití  obecního  systému  odpadového  hospodářství.  (samostatný 
dokument)

Základní informace
Zákaz skládkování od roku 2030
Od roku 2030 bude platit zákaz skládkování využitelného odpadu. Tento zákaz se bude 
vztahovat  na  odpady  o  stanovené  výhřevnosti,  odpady  překračující  limitní  hodnotu 
parametru  biologické  stability  a  recyklovatelné  odpady  (jinými  slovy,  odpady  které  je 
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možné energeticky využít, biologicky rozložit a recyklovat). Tento postup je tak odrazem 
tzv.  hierarchie  odpadového  hospodářství  v  rámci  které  je  skládkování  až  posledním 
možným způsobem nakládání s odpady.

Oddělené soustřeďování recyklovatelných složek komunálního odpadu
Obce mají nově povinnost určit místa pro oddělené soustřeďování recyklovatelných složek 
komunálního odpadu (tzn. nebezpečného odpadu, papíru, plastů, skla, kovů, biologického 
odpadu, jedlých olejů a tuků a od 1. 1. 2025 rovněž textilu). Obce jsou povinny zajistit, aby 
odděleně soustřeďované složky komunálního odpadu tvořily v letech 2025 – 2029 alespoň 
60 %, v letech 2030 – 2034 alespoň 65 % a od roku 2035 alespoň 70 % z celkového 
množství komunálních odpadů, kterých je v daném roce obec původcem. Aby obce mohly 
tyto  cíle  splnit,  budou  muset  zajistit  vytřídění  podstatně  většího  množství  jednotlivých 
složek komunálních odpadů než doposud. 

Základní zákonná ustanovení:
§ 59 odst. 1 zákona č. 541/2020 Sb.(Zákon o odpadech) - obec povinna přebrat veškerý 
komunální odpad vznikající  na jejím území při  činnosti  nepodnikajících fyzických osob. 
Pouze  při  zavedení  poplatku  za  odkládání  komunálního  odpadu  z  nemovité  věci  na 
základě kapacity soustřeďovacích prostředků (popelnice) je obec povinna přebírat směsný 
komunální odpad vznikající na jejím území při činnosti nepodnikajících fyzických osob v 
množství odpovídajícím kapacitě soustřeďovacích prostředků. 

§  59 odst.  6  zák.  541/2020 Sb.  (Zákon o odpadech)  -  Obec může obecně závaznou 
vyhláškou,  kterou  nastaví  obecní  systém,  stanovit  povinnosti  osob  související  s 
předáváním odpadů a movitých věcí do obecního systému. 

§ 61 odst.  6  zák.  541/2020 Sb.  (Zákon o odpadech)  -  Každý je  povinen odpad nebo 
movitou  věc,  které  předává  do  obecního  systému,  odkládat  na  místa  určená  obcí  v 
souladu s povinnostmi stanovenými pro daný druh, kategorii nebo materiál odpadu nebo 
movitých věcí tímto zákonem a obecně závaznou vyhláškou obce, je-li vydána.

Systém svozu směsného komunálního odpadu
Zavedení nového systému je dle předkladatele nutné pro snížení nákladů obce na likvidaci 
odpadů a snížení dopadů navyšování cen skládkovného a limitů pro plnění zákonných 
povinností obce do budoucna (viz zákon o odpadech č.541/2020 Sb.) a to jak z pohledu 
obce, tak z pohledu občanů. Při neplnění zákonných limitů se dále obec od roku 2025 
vystavuje případným sankcím. Zatím až do výše 200.000,- Kč/rok.

Důvody pro nový systém odpadového hospodářství:
Motivace zapojených osob k většímu třídění odpadu s tím, že systém poskytuje 

 možnost volby velikosti objemu sběrné nádoby,
 možnost volby četnosti svozu sběrné nádoby (navrhuje se 1x týdně, 1x za 14 

dní   a   1   x   měsíc   -   stanovuje   obec   na   základě   vlastního   zvážení   a   dle 
ekonomiky daného svozu, nikde nebylo nalezeno, že by obec musela stanovit 
dle přání plátce poplatku).

Navrhovaný systém je méně návodný ke spekulativnímu nakládání s odpady oproti úhradě 
vypočtené z váhy sběrné nádoby a četnosti jejího vývozu (občané méně přemýšlí jak se 
zbavit odpadu jinou cestou). Potírá možnost navýšení platby pro občany v případě, že 
odpad do jejich nádoby umístí  i  někdo jiný  a  tím se předchází  sporům ohledně váhy 
sběrné nádoby při jejím vývozu. Platí se čistě za objednaný objem a počet svozů.
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Rozprava:  P.  místostarosta  doplnil  ke  zvolení  velikosti  objemu  sběrné  nádoby,  že 
minimální  velikost  nádoby  je  daná  zákonem  dle  počtu  osob  žijících  v 
nemovitosti.
Veřejnost se dotázala, proč dojde ke zrušení poplatku za osobu za komunální 
odpad, jako tomu bylo do současnosti. P. starosta odpověděl, že nový systém 
poplatku je spravedlivější pro občany, kteří v obci bydlí a jsou zde hlášeni.

Zavedení systému    svozu door-to-door na papír a plasty   
Základním principem door-to-door je přiblížení sběrných nádob na papír a plast k původci 
tohoto odpadu, kdy bylo studiemi ověřeno, že především vzrůstající dochozí vzdálenost je 
jedním z  důvodů snížené ochoty  občanů třídit.  Bylo  prokázáno,  že  umístění  nádob u 
objektů  zvyšuje  poměr  vytříděných  složek  a  snižuje  produkci  směsného  komunálního 
odpadu. 

Systém   bude   zaveden   na   náklady   obce   (svoz   a   zakoupení   nádob   při   zapojení 
objektu do systému). 

Varianty:
a) povinně ke každému objektu bez zohlednění jeho velikosti (řadovky, bytové domy), 

pouze možnost volby 120 nebo 240 L,
b) povinně ke každému objektu se zohledněním jeho velikosti.  Řadovky a bytovky 

možnost  společného kontejneru na určitý  počet  objektů.  Ostatní  pouze možnost 
volby 120 nebo 240 L,

c) nepovinně, možnost volby pro solitérní domy 120 L nebo 240 L a pro řadové domy 
a bytovky 120 L nebo 240 L a nebo 1100 L.

Ke schválení je navrhována varianta  - b)

Řadovky – ul. U Rybníka a Řipská, Sportovní.
Bytovky – K Potoku čp. 884, Stará náves čp.8, U Rybníka čp.334,
Objekty obce – Bořanovická 114 (MŠ), Lánská čp. 993 (MŠ), Revoluční čp.33, 

čp. 327, U Rybníka čp. 903 a čp.930 (ZŠ I. a II. st.),

Redukce sběrných hnízd na papír a plast
Redukce  spočívá  v  plném  nebo  částečném  stažení  kontejnerů  na  plast  a  papír  ze 
stávajících sběrných hnízd. Na těchto místech, která mají být zachována, bude provedeno 
doplnění kontejnerů tak, aby všude byla nádoba na sklo, kovy, nápojové kartony, olej a 
staré oblečení (sběr oblečení je povinna obec zajistit od 2025). 

Jsou navrhovány tři varianty, ze kterých je třeba zvolit:
1. Úplná redukce – zachována sběrná hnízda v počtu 6 a to s osazením nádob na na 

sklo, kovy, nápojové kartony, olej a staré oblečení. Nádoby na papír a plast budou 
(4 + 4 - bude upravováno dle skutečného množství) umístěny pouze na sběrném 
místě ve statku. Budou sloužit pro odevzdání nadměrného odpadu (větší obaly od 
spotřebičů a nábytku). 
Varianty svozu:
1. 14ti denní svoz
2. měsíční svoz
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2. Částečná redukce – zachována sběrná hnízda v počtu 6 a to s osazením nádob na 
na sklo, kovy, nápojové kartony, olej a staré oblečení. Na těchto hnízdech zůstane 
redukovaný počet nádob na plast a papír (6 míst po 1x papír a 1x plast + sběrný 
dvůr 3+3), který se dle výsledků může snižovat až do úrovně první varianty sloužící 
pro odevzdání nadměrného odpadu (větší obaly od spotřebičů a nábytku). 
Varianty svozu:
1. 14ti denní svoz
2. měsíční svoz

3. Zachování stávajícího stavu – varianta extrémní, v kombinaci se systémem door-to-
door finančně drahá, nemotivuje k třídění, nelze uhlídat návoz odpadu od osob, 
které nejsou oprávněny ho v obci odevzdávat.
Varianty svozu:
1. 14ti denní svoz
2. měsíční svoz

Z těchto variant je navrženo zvolit variantu č.2 se čtrnáctidenním intervalem svozu s 
tím, že tento interval může být v budoucnu upraven dle zaplněnosti kontejnerů.

Zapojení právnické nebo fyzické osoby oprávněné k      podnikání do systému využití    
obecního systému odpadového hospodářství
Toto umožní:

a) Navýšení  množství  osob  zapojených  do  systému  odpadového  hospodářství  ze 
kterého se počítá množství odpadu za snížené skládkovné.

b) Pro zapojené právnické nebo fyzické osoby oprávněné k podnikání legální likvidaci 
odpadu v rámci obecního systému s možností prokázání nakládání s odpady dle 
zákona vůči orgánům státní správy.

c) Možnost  výběru  poplatku  za  zapojení  právnické  nebo  fyzické  osoby  oprávněné 
k podnikání do systému (navýšení příjmů obce za odevzdané odpady).

Pozn.:  Ubytovny,  komerční  areály  –  zde  nutno  do  budoucna  kontrolovat  počet 
ubytovaných a trvale hlášených a počet právnických nebo fyzicky podnikajících osob (u 
ubytovacích zařízení  pravomoc obce i  z  hlediska výběru poplatku za rekreační  pobyt, 
provádí strážník společně s referentkou služeb občanům). Zejména se jedná o kontrolu 
likvidace odpadu z  prostor,  ve kterých jsou umístěny provozovny.  Namátkové kontroly 
nakládání  s  odpady  je  třeba  provádět  i  u  ostatních  právnických  osob.  (lze  provádět 
prostřednictvím strážníka nebo pracovníků údržby obce a to prohlídkou sběrných nádob u 
objektu  v  době,  kdy  jsou  připraveny  ke  svozu  a  nebo  písemným  požadavkem  u 
nezapojených osob na doložení způsobu likvidace odpadu z podnikání).
Návrh textu nové Obecně závazné vyhlášky a vzorové Smlouvy  mezi obcí a právnickou 
nebo fyzickou osobou oprávněnou k podnikání o využití obecního systému odpadového 
hospodářství byl  zaslán  jednotlivým zastupitelům v  rámci  podkladů  pro  toto  zasedání 
zastupitelstva obce.

Rozprava: P. Junghans upozornil, že by se měl vysvětlit záměr obce o změně systému 
odpadového hospodářství. P. starosta pokračoval s tím, že státem bylo rozhodnuto o tom, 
že  obec  je  na  svém  území  původcem  odpadu  a  pokud  obec  systém  odpadového 
hospodářství  podle limitů daných zákonem nenastaví,  bude za to penalizována. Smysl 
nastaveného systému je redukce směsného odpadu. Za ušetřené peníze bude možné 
například budovat v obci komunikace. 
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Veřejnost se dotázala na změnu výše poplatků v domácnosti,  kde jich žije 5 osob. Za 
současného  systému  platili  5tis.  Kč,  nyní  jim  to  vychází  na  12tis.  Kč.  P.  starosta 
odpověděl, že poplatek v takové výši platit nemusí, pokud občané začnou třídit odpad (vč. 
papíru a plastu, které budou mít nově zdarma na svých pozemcích), nebude domácnost 
jako taková produkovat tolik směsného odpadu. Dále doplnil, že obec tento systém zkouší 
v obci po dobu jednoho roku v rodinách s různými počty osob, u seniorů atd. Výsledkem 
je,  že ve většině rodin se poměr směsného komunálního a tříděného odpadu rapidně 
upravil. 
Veřejnost  se dále  dotázala,  pokud je  v  domácnosti  5  osob,  jaká je  minimální  velikost 
objemu nádoby. P. místostarosta odpověděl, že na osobu je to min. 60l/měsíc.
Veřejnost  se  dotázala,  proč  obec  nemohla  nechat  poplatek  za  svoz  odpadu 
1.000,-Kč/osobu.  P.  starosta  odpověděl,  že  obec  by  stejně  uvedený  poplatek  musela 
zvýšit.  Veřejnost  uvedla  jako příklad Neratovice,  kde původní  systém drží,  p.  starosta 
odpověděl, že konkrétně Neratovice systém dotují z rozpočtu. 
P. místostarosta doplnil, že v původním systému by obec od nového roku zvedla poplatek 
na 1.200,-Kč/osobu, pokud je v domácnosti jedna osoba a bude mít nádobu 60l s vývozem 
1 x 14 dní, tak cena vychází 1.560,-Kč/rok. 
P.  Kotva  doplnil,  že  obec  v  současné  době  doplácí  na  svoz  800.000,-Kč  ročně.  P. 
místostarosta dále uvedl, že např. v Měšicích zvažují razantní zvýšení poplatku daně z 
nemovitosti, o čemž se v Hovorčovicích neuvažuje.
Dále pokračovala diskuze ohledně smíchání tříděného odpadu s komunálním a zda to 
svozová společnost vyveze. P. starosta uvedl, že se tímto občan dopustí přestupku, kde 
hrozí  pokuta  od  10.000  –  50.000,-Kč.  Občan  jako  původce  odpadu  musí  odevzdávat 
odpad tak, jak určí obec obecně závaznou vyhláškou, která je závazná pro všechny.  
Veřejnost  vyjádřila  svůj  názor  ohledně  černých  skládek  kolem  obce  jako  důsledek 
zavedení nového systému odpad. hospodářství. 
Dále pokračovala diskuze ohledně porovnání dřívějšího a plánovaného systému, který je 
pro ty občany, kteří budou pečlivě třídit, spravedlivější. 
P.  starosta  uvedl,  že  když  bude  systém  fungovat  a  osvědčí  se,  zastupitelstvo  obce 
deklarovalo vůli přehodnotit a snížit výši poplatku za svoz komunálního odpadu.
P. Lopata uvedl, že dříve byl hlavní položkou svoz a skládkovné bylo téměř zadarmo, tzn. 
že nezáleželo  na tom,  kolik  toho odpadu bylo.  Ale  v  současné době je  čím dál  větší 
položkou skládkovné a pokud se jej  nepodaří  snížit,  hrozí  obci  pokuty.  Pokud se nyní 
změní  systém,  pro  ty,  kteří  třídí  odpad,  to  bude  výhodnější,  pro  ty,  kteří  netřídí,  ne.  
Zastupitelstvo počítá s finančním přispěním seniorům a sociálně slabších rodinám.
Zástupce části veřejnosti uvedl, že ke změně systému mělo dojít mnohem dříve a dotázal 
se, jakou souvislost ve svozu odpadu má tříděný odpad. P. Lopata odpověděl, že ten se 
také váží a počítá se poměr mezi komunálním a tříděným odpadem. P. starosta doplnil, že 
ve výběrovém řízení na svozovou společnost bude jasně vymezeno, že se bude vozidlo, 
které bude odpad svážet, vážit na vstupu a výstupu z obce a bude o tomto veden záznam. 
Dále uvedl, že systém door-to-door bude v obci zaveden od 1.1.2025. P. místostarosta 
uvedl, že ze tříděného odpadu dostává obec zpátky určitý podíl. P. starosta doplnil, že lidé 
by se také měli zamyslet nad tím, kolik odpadu vlastně produkují.
Zástupce části veřejnosti uvedl, že po vyzkoušení pečlivého třídění odpadu mu nyní stačí 
nádoba o velikosti 120l, přičemž v době, kdy s rodinou netřídili, naplnili nádobu o velikosti 
240l.  Dotázal  se,  zda  zredukované  hnízda  na  tříděný  odpad  budou  uzamykatelné.  P. 
starosta  odpověděl,  že  ne,  ale  budou sledovány kamerovým systémem. Dále  uvedl  k 
nákupu nových nádob systému door-to-door, že obec po výběru vítězného uchazeče o 
dodání nádob na tříděný odpad uvažuje o sjednání výhodnějších cen pro občany s danou 
firmou na koupi nádob na směsný odpad. 
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Veřejnost se dotázala, jak je to s výše zmíněným vážením vozidel, které má být zakotveno 
v nové smlouvě, když se již dříve na zasedání zastupitelstva uvedlo, že se vozidla váží při 
vjezdu a výjezdu z obce. Dle informace veřejnosti od řidičů nyní k vážení nedochází. Dále 
se dotázala, kolik bylo p. starostou provedeno kontrol, kolik tun odpadu je obci účtováno. 
Po uzavření  nové smlouvy se svozovou společností  je  ze  strany veřejnosti  nabídnuta 
pomoc, aby nedocházelo k nepřesnému vyčíslení nákladů svezeného odpadu. 
Dále se veřejnost dotázala, proč se odpad sváží až do Benátek n. Jizerou. P. starosta 
odpověděl, že každá svozová společnost má svou skládku. P. místostarosta doplnil, že 
auta jsou váženy u svozové společnosti. P. starosta uvedl, že svozová společnost bude 
mít v nové smlouvě jasně zakotveno zasílání dat o svezeném odpadu zastupitelstvu obce.
Veřejnost uvedla, že nový systém odpadového hospodářství bude pro většinu obyvatel 
spravedlivější. 
Pí Mufová navrhla doplnit u varianty b) jako předmětu hlasování u řadovek ulici Sportovní.

Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce

a) schvaluje  Obecně  závaznou  vyhlášku  o  stanovení  systému  odpadového 
hospodářství  obce  Hovorčovice,  ve  znění  uvedeném  v  příloze  zápisu  z  tohoto 
zasedání zastupitelstva obce,

b) schvaluje  Vzorovou  Smlouvu  mezi  obcí  a  právnickou  nebo  fyzickou  osobou 
oprávněnou k podnikání o využití obecního systému odpadového hospodářství, ve 
znění uvedeném v příloze zápisu z tohoto zasedání zastupitelstva obce,

c) pověřuje  starostu  obce,  aby  připravil  informační  kampaň  pro  občany  obce  a 
vlastníky nemovitostí,  v  rámci  které budou včas seznámeni  s  výše schválenými 
změnami a termínem jejich zavedení.

Rozprava (průběh diskuze k návrhu, úprava textu usnesení): Veřejnost se dotázala, o 
jaké variantě bude zastupitelstvo hlasovat. P. Lopata odpověděl, že o variantě b). 
Veřejnost se dotázala, jak zastupitelé hlasovali o variantách, resp. jak zastupitelstvo došlo 
k variantě b). P. starosta uvedl, že zastupitelstvo při přípravě vyhlášky dopředu 
komunikovalo s odpadovou komisí. Výše uvedené varianty jsou uvedeny, aby občané 
viděli, jaké byli zastupitelstvem zvažovány. V důvodové zprávě je napsáno, že k hlasovat 
se bude o variantě b) a tak je to i zapracováno do obecně závazné vyhlášky.

Výsledek hlasování:

Pro: 6 Proti: 0 Zdržel se: 3
Budín Lopata
Novák Šimánek
Mufová Češpiva
Kotva
Kubátová
Junghans

2.Projednání návrhu nové Obecně závazné vyhlášky o místním poplatku za 
odkládání komunálního odpadu z nemovité věci.

Informace/DZ:
Z důvodu nové Obecně závazné vyhlášky o stanovení systému odpadového hospodářství 
obce  Hovorčovice,  je  třeba  schválit  i  novou  Obecně  závaznou  vyhlášku  o  místním 
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poplatku za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci a především stanovit  výši 
tohoto poplatku. 

Předem se uvádí,  že v  tuto  chvíli  nelze plně predikovat  jaký bude výběr  poplatků od 
občanů a to z důvodu, že nelze dopředu určit, jak velkou nádobu a s jak velkou četností 
svozu si vyberou. Model je možno založit pouze na znalosti počtu obyvatel, znalosti počtu 
objektů v obci a na znalosti počtu přihlášených osob pro každou danou nemovitost. Toto 
však neplatí u objektů, které „obývá jedna osoba“, nebo je objekt zatím identifikován jako 
rekreační (k pobytu v obci v něm není nikdo přihlášen). Celkové finanční výsledky pak 
budou známi až po uzavření prvního roku fungování nového systému a to v souvislosti s 
tím, že je třeba soutěžit  svozovou společnost. Tato skutečnost byla potvrzena právním 
stanoviskem, který si za tímto účelem nechala obec zpracovat. Dle tohoto stanoviska ke 
změně  systému  svozu  odpadu,  které  bylo  zasláno  jednotlivým  zastupitelům  v  rámci 
podkladů pro toto zasedání ZO, není možné pokračovat ve stávajícím smluvním vztahu.

Varianty k projednání v zastupitelstvu:
 max. cena dle zákona 1Kč/L – 

maximální cena dle zák. o odpadech, 
nelze v budoucnu již navýšit, 
s ohledem na přepočet na objem nádoby je předpoklad nesouhlasu části občanů z 
důvodu výše úhrad za nádobu, zvláště pro samostatně žijící obyvatele to znamená 
navýšení ze současných 1000,-Kč/rok u 60L nádoby na 3120,-Kč/rok při týdenním svozu a 
na 1.560,-Kč/rok při čtrnáctidenním svozu
pokud počítáme průměrnou rodinu 3 osoby a pokud obec určí minimum odpadu na 
osobu a měsíc v maximální výši 60L/osoba/měsíc umožněné zákonem, pak dle vzorce 3x 
60 L=180 L/měsíc vychází objem a četnost svozů popelnice buď 60 L/týdně za 3.120 
Kč/rok nebo 120 L/14 dní za stejnou cenu. Toto platí pouze v případě, že si tato rodina 
vybere tuto minimální variantu, při variantě, že si 3 osoby vyberou nádobu 120L/týden, by 
pak byl poplatek 6.240,-Kč
maximalizuje vybranou částku za odpady od občanů a tedy minimalizuje doplatek obce

 cena dle návrhu občanů 0,72 Kč/L
 umožňuje budoucí navýšení, pokud se prokáže, že vybrané poplatky jsou nedostačující
 holý průměr z okolních obcí bez zohlednění výše úhrad z rozpočtů těchto obcí
 z projednávaných variant nejméně kryjící náklady za obecní odpad
 pokud počítáme průměrnou rodinu 3 osoby a pokud obec určí minimum odpadu na 

osobu a měsíc v maximální výši 60L/osoba/měsíc umožněné zákonem, pak dle vzorce 
3x 60 L=180 L/měsíc vychází objem a četnost svozů popelnice buď 60 L/týdně za 
2.247 Kč/rok nebo 120 L/14 dní za stejnou cenu. Toto platí pouze v případě, že si tato 
rodina vybere tuto minimální variantu, při variantě, že si 3 osoby vyberou nádobu 
120L/týden, by pak byl poplatek 4.493,- Kč

 pro samostatně žijící obyvatele to znamená navýšení ze současných 1000,-Kč/rok u 
60L nádoby na 2.247,-Kč/rok při týdenním svozu a na 1.124,-Kč/rok při čtrnáctidenním 
svozu
 kompromisní cena 0,80 Kč/L

 umožňuje budoucí navýšení, pokud se prokáže, že vybrané poplatky jsou 
nedostačující

 pokud počítáme průměrnou rodinu 3 osoby a pokud obec určí minimum odpadu na 
osobu a měsíc v maximální výši 60L/osoba/měsíc umožněné zákonem, pak dle vzorce 
3x 60 L=180 L/měsíc vychází objem a četnost svozů popelnice buď 60 L/týdně za 
2.496 Kč/rok nebo 120 L/14 dní za stejnou cenu. Toto platí pouze v případě, že si tato 
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rodina vybere tuto minimální variantu, při variantě, že si 3 osoby vyberou nádobu 
120L/týden, by pak byl roční poplatek 4.992,- Kč

 pro samostatně žijící obyvatele to znamená navýšení ze současných 1000,-Kč/rok u 
60L nádoby na 2.496,-Kč/rok při týdenním svozu a na 1.248,-Kč/rok při čtrnáctidenním 
svozu.

V předloženém návrhu vyhlášky uvedena a navržena varianta 1,- Kč/litr objemu.

Osvobození, úlevy nebo příspěvky obce pro seniory a sociálně slabé
Osvobození,  úlevy  nebo  příspěvky  obce  je  třeba  nastavit  tak,  aby  byly  transparentní, 
nediskriminační a zároveň cílené.

Zákon  o  místních  poplatcích  nestanoví  žádná  osvobození  od  poplatku  za  odkládání 
komunálního odpadu z nemovité věci, což odpovídá povaze poplatku vázaného na rozsah 
odpadu reálně produkovaného poplatníkem, s níž by případná osvobození nebyla zcela 
konzistentní.
Obecné  oprávnění  obce  stanovit  v  obecně  závazné  vyhlášce  osvobození  či  úlevy  od 
poplatku [§ 14 odst.  3 písm. a) a b) zákona o místních poplatcích] není ani pro tento 
poplatek zákonem vyloučeno, nicméně jeho využití nelze – s ohledem na výše popsanou 
povahu poplatku – považovat za příliš praktické.

Varianty osvobození, úlev nebo příspěvků obce:
a) v rámci vyhlášky - s ohledem na výše popsanou povahu poplatku nelze považovat 

za příliš praktické (poplatek není vázán na fyzické osoby, ale na majitele objektů).
b) rozhodnutím zastupitelstva obce pro určité období.

Bude řešeno formou individuálních příspěvků, kdy jejich schválení bude schvalovat 
zastupitelstvo obce na základě písemné žádosti.

Návrh textu nové Obecně závazné vyhlášky včetně kalkulace cen za svoz dle velikosti 
nádob a četnosti  svozů byl  zaslán jednotlivým zastupitelům v rámci  podkladů pro toto 
zasedání zastupitelstva obce.

Rozprava: P. Lopata doplnil, že i když poplatek bude je 1,-Kč/litr, obec i tak bude doplácet. 
Obec po nastavení nového systému po roce vše zhodnotí a případně cenu za litr sníží. 
Cílem zavedení systému je snížit množství komunálního odpadu.
Veřejnost uvedla, že i přestože budou jako rodina třídit, bude pro ně poplatek dražší. Dále 
uvedla, že stanovená cena 1,-Kč/litr je nejvyšší možná. Dotázala se, jak bude 
zastupitelstvo řešit stále se zvyšující koeficient (množství odpadu/počet přihlášených lidí), 
který každým rokem roste. P. starosta uvedl, že řešení s nepřihlášenými občany zatím 
nemá ani stát. 
P. Lopata uvedl, že u v obci nepřihlášených lidí dojde ke změně nastavením nového 
systém tím, že budou platit svoz podle toho, kolik odpadu vyprodukují a jak velkou nádobu 
budou potřebovat. Cena, kolik budeme v budoucnu za odpad platit, se projednává od toho, 
jak se nám podaří vyladit poměr mezi směsným a tříděným odpadem a jaká bude 
absolutní výše odpadu na hlavu. 
Veřejnost uvedla, že by se lidé k přihlášení k trvalému pobytu v obci měli nějak motivovat.
Následovala diskuze o srovnání systému a ceně za litr odpadu na osobu v okolních 
obcích. 
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P. místostarosta uvedl, že navrhovaná cena 1,-Kč/litr byla stanovena dle doporučení 
odpadové komise a s tím spojené motivaci občanů, aby třídili odpad. Veřejnost uvedla, že 
je třeba hledět na rozdíly v domácnostech a jejich zvycích. 
P. místostarosta uvedl, že po vlastní zkušenosti a účasti v pilotním projektu zjistil, co 
znamená doopravdy třídit. P. starosta doplnil, že nová vyhláška umožňuje, že lze v 
průběhu roku měnit velikost nádoby. 
Pí Čechová, která je členkou odpadové komise uvedla, že je třeba nahlížet na systém 
globálně. Kolik komfortu a spotřeby si člověk dopřeje, tolik odpadu vyprodukuje a měl by 
za to zaplatit. Samozřejmě chápe a ví, že jsou mezi občany senioři a sociálně slabí a 
nemá problém s tím, aby se jim pomohlo. V komisi zkoušeli různé modelace ceny za 
odpad s tím, že až následný rok ukáže, jak tento projekt bude fungovat. Dle jejich 
informací z okolních obcí dochází k rapidnímu zdražování. Z toho důvodu komise 
doporučila cenu 1,-Kč/litr. Pí Šťastná jako členka komise doplnila, že zpracování odpadu je 
drahé a tím, že to obec bude dotovat, tak si to občané neuvědomí.   

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  obce  schvaluje  Obecně  závaznou  vyhlášku  o  místním  poplatku  obce 
Hovorčovice za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci, ve znění uvedeném v 
příloze zápisu z tohoto zasedání zastupitelstva obce.

Rozprava (průběh diskuze k návrhu, úprava textu usnesení): K tomuto bodu nebyly 
vzneseny žádné dotazy ani připomínky.

Výsledek hlasování:

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 2
Budín Šimánek
Novák Češpiva
Mufová
Lopata
Kotva
Kubátová
Junghans

19:40 p. starosta vyhlásil přestávku do 19:49. 

3. Projednání informací k harmonogramu postupu na vybavení obchodu v čp.327, 
Hovorčovice a návrhů smluv o dílo na Dodávku a montáž chladící techniky a 
vybraného vybavení a Dodávku a vybavení obchodu dřevěnými regály.

Informace/DZ:
V  tuto  chvíli  jsou  vybráni  zhotovitelé  a  jsou  připraveny  k  projednání  smlouvy  o  dílo. 
Nicméně zhotovitelé odvozují své dodací lhůty od termínu podepsání smlouvy a zaplacení 
zálohové faktury. S ohledem na zmíněné dodací lhůty a také nejasné termíny, kdy se obci 
podaří  získat kolaudační rozhodnutí  na provoz obchodu, je předkládán upravený HMG 
postupu, který na tyto skutečnosti reaguje. 
K projednání je tedy předkládán upravený HMG a návrhy  smluv o dílo na Dodávku a 
montáž  chladící  techniky  a  vybraného  vybavení  a  Dodávku  a  vybavení  obchodu 
dřevěnými regály. Všechny tyto dokumenty byly zaslány jednotlivým zastupitelům v rámci 
podkladů pro toto zasedání zastupitelstva obce.
K výběru zhotovitelů jsou předkládány následující informace:
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Komise pro hodnocení nabídek v obou řízeních byly složeny se zástupců obce a zástupců 
budoucího nájemce. V rámci dokumentů, které obdrželi jednotliví zastupitelé jako podklady 
pro toto jednání ZO, byly i Zápisy z hodnocení nabídek k jednotlivým řízením.

1. Zadávací řízení na Dodávku a montáž chladící techniky a vybraného vybavení
Termín pro podání nabídek do 3.9.2024 10:00 hod.
Jediný uchazeč - MASO PROFIT, s.r.o., Hrdlořezská 6, 19000 Praha 9, IČ: 406 12 
848
Celková nabídková cena bez DPH 813.920,- Kč (984.843,20 Kč s DPH)

Jako nejvýhodnější nabídka byla vybrána nabídka uchazeče MASO PROFIT, 
s.r.o., Hrdlořezská 6, 19000 Praha 9, IČ: 406 12 848, jako jediná došlá nabídka, 
za nabídkovou cenu 813.920,- Kč bez DPH.

2. Zadávací řízení na Dodávku a montáž dřevěných regálů
Termín pro podání nabídek do 3.9.2024 10:00 hod.
Uchazeči:
JPL, s.r.o., Daliborova 266/24, 10200 Praha 10 - Hostivař, IČ: 453 12 575
Celková nabídková cena bez DPH 402.865,- Kč (487.466,65 Kč s DPH)
a
Stolárna na statku, s.r.o., 74301 Bílov č.p. 13, IČ: 070 21 763
Celková nabídková cena bez DPH 371.901,- Kč (450.000,21 Kč s DPH)

Jako nejvýhodnější nabídka byla vybrána nabídka uchazeče č. 2 – Stolárna na 
statku,   s.r.o.,   74301   Bílov   č.p. 13,   IČ:   070   21   763,   za   nabídkovou   cenu 
371.901,- Kč bez DPH.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce

a) bere na vědomí informace k aktualizovanému postupu zajištění vybavení obchodu v 
čp.327, Hovorčovice, který je přílohou zápisu z tohoto zasedání zastupitelstva obce 
a ukládá starostovi, aby se tímto  dokumentem při přípravě zprovoznění obchodu 
řídil.

b) schvaluje  Smlouvu o  dílo  na  Dodávku a  montáž  chladící  techniky  a  vybraného 
vybavení pro obchod v čp. 327, Hovorčovice, mezi Obcí a spol.  MASO PROFIT, 
s.r.o.   IČ:  406 12 848,  ve znění  uvedeném v příloze zápisu z  tohoto zasedání 
zastupitelstva obce,

c) schvaluje Smlouvu o dílo na  Dodávku a vybavení obchodu dřevěnými regály pro 
obchod v čp. 327, Hovorčovice, mezi Obcí a spol. Stolárna na statku, s.r.o.,  IČ: 070 
21 763, ve znění uvedeném v příloze zápisu z tohoto zasedání zastupitelstva obce.

Rozprava (průběh diskuze k návrhu, úprava textu usnesení): K tomuto bodu nebyly 
vzneseny žádné dotazy ani připomínky.

Výsledek hlasování:

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0
Budín
Novák
Mufová
Lopata
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Kotva
Šimánek
Češpiva
Kubátová
Junghans

4. Projednání návrhu Rozpočtového opatření č.5 k Rozpočtu hospodaření 
obce Hovorčovice na rok 2024.

Informace/DZ:
Rozpočtové opatření je třeba schválit za účelem vypořádání příjmů a výdajů určených k 
organizaci Krajských voleb 2024, které v původním rozpočtu nebyly kalkulovány. Jedná se 
o stejnou částku na straně příjmů i  na straně výdajů.  Dále je navrhováno navýšení  o 
financí na vybavení obchodu v čp.327 (úprava dle vysoutěžených cen) a také navýšení o 
částku, která je v rámci bodu č. 9 jednání tohoto ZO (Projednání informací k vybraným 
záležitostem obce) navrhována na pomoc zasaženým povodněmi.  Návrh rozpočtového 
opatření byl zpracován účetní obce a byl zaslán jednotlivým zastupitelům v rámci podkladů 
pro toto zasedání zastupitelstva obce.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  obce  schvaluje  Rozpočtové  opatření  č.5  k  Rozpočtu  hospodaření  obce 
Hovorčovice  na  rok  2024,  ve  znění  uvedeném  v  příloze  zápisu  z  tohoto  zasedání 
zastupitelstva obce.

Rozprava (průběh diskuze k návrhu, úprava textu usnesení): K tomuto bodu nebyly 
vzneseny žádné dotazy ani připomínky.

Výsledek hlasování:

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0
Budín
Novák
Mufová
Lopata
Kotva
Šimánek
Češpiva
Kubátová
Junghans

5. Projednání   návrhu   kupní   smlouvy   na   část   pozemku   č.parc.   38/1,   k.ú. 
Hovorčovice, mezi Obcí a současnými vlastníky Alenou Rezkovou, Kateřinou 
Šilhánovou, Mgr. Monikou Větrovcovou a Jaroslavou Vodvářkovou.

Informace/DZ:
Záměr  obce  na  odkup  části  pozemku  č.parc.  38/1,  k.ú.  Hovorčovice  byl  schválen 
usnesením č.10  na  ZO,  které  se  konalo  27.6.2024.  Na základě tohoto  usnesení  bylo 
jednáno se zástupcem vlastníků a byl připraven předkládaný návrh kupní smlouvy. Tento 
dokument  byl  zaslán  jednotlivým  zastupitelům  v  rámci  podkladů  pro  toto  zasedání 
zastupitelstva obce.
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Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  obce schvaluje  Kupní  smlouvu  na  část  pozemku  č.parc.  38/1,  k.ú. 
Hovorčovice,  mezi  Obcí  a  Alenou  Rezkovou,  Kateřinou  Šilhánovou,  Mgr.  Monikou 
Větrovcovou a Jaroslavou Vodvářkovou, ve znění uvedeném v příloze zápisu z tohoto 
zasedání zastupitelstva obce.

Rozprava (průběh diskuze k návrhu, úprava textu usnesení): K tomuto bodu nebyly 
vzneseny žádné dotazy ani připomínky.

Výsledek hlasování:

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0
Budín
Novák
Mufová
Lopata
Kotva
Šimánek
Češpiva
Kubátová
Junghans

6. Projednání   návrhu   nájemní   smlouvy   na   část   pozemku   č.parc.   21/2,   k.ú. 
Hovorčovice,  mezi  Obcí  a  organizací  Junák –  český  skaut,  středisko  Willi 
Líbeznice, z.s., IČ: 63837188.

Informace/DZ:
V červenci 2024 byla obec požádána zástupci místní organizace Junák – český skaut, 
středisko  Willi  Líbeznice,  z.s.,  o  rozšíření  místa  pro  uložení  lodí,  které  využívají  pro 
vodácký výcvik dětí.  S ohledem na to,  že se jedná o majetek obce, byl  v souladu se 
zákonem o obcích vyhlášen záměr pronájmu, který byl  zveřejněn na úřední  desce od 
5.8.2024 do 31.8.2024. Na tento záměr pak reagovala pouze organizace Junák – český 
skaut,  středisko  Willi  Líbeznice,  z.s..  Jednalo  se  tedy  o  jediného  zájemce a  z  tohoto 
důvodu  bylo  rovnou  přikročeno  k  jednání  o  textu  nájemní  smlouvy.  Navrhovaný  text 
Nájemní smlouvy byl zaslán jednotlivým zastupitelům v rámci podkladů pro toto zasedání 
zastupitelstva  obce.  Výše  nájemného 1,-  Kč/m2/rok  (celkem za  36,-  Kč/rok),  pak  byla 
dohodnuta s ohledem na to, že se jedná o neziskovou organizaci, která se zaměřuje na 
naplnění volného času dětí a je v rámci naší obce aktivní i v pořádání společenských akcí.

Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo  obce  schvaluje  Nájemní  smlouvu  na  část  pozemku  č.parc.  21/2,  k.ú. 
Hovorčovice, mezi Obcí a organizací Junák – český skaut, středisko Willi Líbeznice, z.s., 
IČ: 63837188, ve znění uvedeném v příloze zápisu z tohoto zasedání zastupitelstva obce

Rozprava (průběh diskuze k návrhu, úprava textu usnesení): K tomuto bodu nebyly 
vzneseny žádné dotazy ani připomínky.

Výsledek hlasování:

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0
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Budín
Novák
Mufová
Lopata
Kotva
Šimánek
Češpiva
Kubátová
Junghans

7. Projednání   závěrů   z   jednání   Výboru   pro   školství   a   kulturu   konaného   dne 
3.9.2024.

Informace/DZ:
V rámci  příloh této  důvodové zprávy,  které byly  zaslány jednotlivým zastupitelům jako 
podklady pro toto zasedání zastupitelstva obce, jsou přiloženy kompletní Zápis č.2/2024 
ze dne 3.9.2024 o jednání Výboru pro školství a kulturu a Doplňující zprava výboru pro ŠK 
k bodu č.1 zápisu č.2/2024. Vzhledem k tomu, že v rámci diskuze, která proběhla mezi 
zastupiteli a členy výboru před termínem tohoto zasedání zastupitelstva obce, je navrženo 
v tuto chvíli vzít zápis pouze na vědomí bez učinění závěru. Dále bylo dohodnuto, že výbor 
přizve na své příští jednání ředitelku školy za účelem objasnění otázek, které vzešly z 
diskuze mezi zastupiteli a členy výboru.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce bere na vědomí zápis Výboru pro školství a kulturu z jeho jednání 
konaného dne 3.9.2024.

Rozprava (průběh diskuze k návrhu, úprava textu usnesení): K tomuto bodu nebyly 
vzneseny žádné dotazy ani připomínky.

Výsledek hlasování:

Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 1
Budín Kotva
Novák
Mufová
Lopata
Šimánek
Češpiva
Kubátová
Junghans

8. Projednání   závěrů   z   jednání   Výboru   pro   výstavbu   a   životní   prostředí 
konaného dne 9.9.2024.

Informace/DZ:
V rámci důvodové zprávy je uveden kompletní zápis o jednání výboru a k jednotlivým 
bodům jednání je vždy navržen závěr zastupitelstva.
Citace   závěrů   k   jednotlivým   bodům   ze   zápisu   Výboru   pro   výstavbu   a   životní 
prostředí:
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Ad 2. Návrh konceptu akce: „Dopravní opatření v ulici Revoluční v Hovorčovicích“
Výbor  projednal   Návrh  konceptu  uvedené  akce,  kterou  obec  Hovorčovice  zadala 
vyprojektovat hlavně pro zvýšení bezpečnosti  chodců v okolí  budov č.p. 327, kde bylo 
loňského 1.září zprovozněno detašované pracoviště základní školy.

Koncept  v  tomto  stadiu  rozpracovanosti  navrhuje  dopravní  omezení  průjezdu  v  ulici 
Revoluční  mezi  křižovatkami  s  ulicemi  U  Kostela  a  Stará  Náves,  a  to  jednosměrně 
směrem od č.p.  327 (ZŠ + budoucí  obchod)  k  č.p.33 (OÚ) a zjednosměrnění  ulice U 
Kostela od křižovatky s Revoluční ulicí u č.p. 933 (budova Údržby obce a Obecní policie) k 
č.p. 72 a č.p. 23 – viz Obr. 1 níže.

Koncept dále řeší i související opatření jako jsou nové chodníky, přechody pro chodce či 
místa  pro  přecházení,  nová parkovací  stání,  nové propustky  v  korytě  Hovorčovického 
potoka a další  úpravy komunikací  a chodníků.  Souhrnně celá situace je  přílohou č.  1 
tohoto Zápisu.

Výbor po prostudování a diskusi se usnesl na těchto stanoviscích :
(1) Výbor  nesouhlasí  se  navrženými  jednosměrkami  v  ul.  Revoluční  a  U Kostela  z 

těchto důvodů :
(a) opatření významně zkomplikuje propojení JZ části obce se SZ částí obce, kde 

ulice Revoluční  v  oblasti  kolem kostela  a  ZŠ je  jediným dopravním spojením 
těchto lokalit, 

(b) část ulice U Kostela, která má být jednosměrná je strmá a pod kopcem následuje 
ostrá  zatáčka doprava,  a  tak  výbor  nepovažuje  za vhodné tudy povinně vést 
dopravu, 

(c) ulicí  U Kostela není vhodné vést ani  dopravu malých nákladních vozidel  typu 
dodávka,

(d) výbor  si  dále  myslí,  že  ulice  U  Kostela  by  neměla  být  zatěžována  transitní 
dopravou vzhledem k pěší frekvenci od zastávky BUS a v souvislosti s existencí 
obecního objektu č.p. 327, který nyní slouží jako škola a v budoucnu bude zde 
fungovat obchod a dále i knihovna ad.,

(2) ulici U Kostela (část pod kostelem) navrhuje využít k parkování, 
(3) zlepšit využití mezi novým chodníkem a budovou č.p. 327 v ul. U Kostela, 
(4) souhlasí  s  novými  2  propustky,  aby  se  propojil  park  „palouk“  s  parkem u  BUS 

zastávky a s budovou č.p. 327
(5) mlatové cesty v parku „palouk“ nechat vyšlapat a realizovat případně později,
(6) vjezd k čistícímu kusu navrhnout s dostatečnými nájezdovými oblouky – nakreslit 

vlečné křivky,
(7) dořešit  odvodnění  vozovky  v  Revoluční  u  „palouku“,  budou-li  zvýšené  silniční 

obrubníky,
(8) zvážit přehodnocení odstranění stávající zeleně u parkoviště před č.p. 327 na úkor 

navýšení  počtu  parkovacích  stání,  v  případě,  že  se  podaří  navýšit  počet 
parkovacích stání o adekvátní množství např. v ulici U Kostela.
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Obr. 1 – návrh jednosměrného provozu v ul. Revoluční a ul. U Kostela

Obr. 2 – změna spojení mezi SV a JV částí obce

Závěr : 
Výbor navrhuje projednat připomínky s projektantem Ing. Jiřím Sobolem a vypracovat další 
návrh  pro  pokračování  projektových  prací  s  tím,  že  výbor  preferuje  řešení  „úzkého 
průjezdu“ u č.p. 21 obousměrným jednopruhovým způsobem.

Závěr ZO k dané informaci:
Zastupitelstvo  obce  bere  na  vědomí  závěr  Výboru  pro  výstavbu  a  životní  prostředí  k 
tomuto bodu a pověřuje starostu a místostarostu obce, aby se tímto závěrem výboru řídili.

----
Ad 3. Výzva k řešení dopravy v lokalitě Central, ul. Rozmarná
Výbor se seznámil  s  dopisem (e-mail  z  26.8.2024) pana Sajvery a o situaci  v  lokalitě 
Central diskutoval s těmito závěry :

(1) v  ulici  Rozmarná,  která  je  páteřní  komunikací  jsou  zpomalovací  prahy,  které 
zpomalují projíždějící vozidla, 

17 / 22



(2) celá lokalita je v „Zóně 30“, tj. max. povolená rychlost je 30 km/h, 
(3) z  těchto  poznatků  je  patrné,  že  pro  zpomalení  dopravy  jsou  využita  dostupná 

technicko-dopravní opatření.

K návrhům pana Sajvery výbor sděluje tento komentář :
(a) další svislé dopravní značení (SDZ), tj. určení přednosti v jízdě považuje výbor za 

nadbytečné a navíc i finančně náročné (pořízení + údržba), 
(b) určení hlavní ulice v klidové zóně naopak urychlí vozidla jedoucí s předností v jízdě.

Závěr :
Výbor navrhuje zvážit umístění značky A3 – Křižovatka k ceduli označující začátek „Zóny 
30“ při vjezdu do lokality.

Obr. 3 – A3 – Křižovatka

Případně tuto značku umístit na povrch vozovky formou vodorovného dopravního značení 
(VDZ) do kritických , tj. málo přehledných míst.
Dalšími opatřeními by mohly být „bytelnější“ zpomalovací prahy s betonovými nájezdy, ale 
je nutné bedlivě zvážit jejich umístění, jelikož v lokalitě Central se nachází velké množství 
vjezdů na pozemky.

----
Ad 4. Alzabox u autoservisu v ul. Bořanovická, p. Jandovský
Pan Jandovský na veřejný pozemek v jeho vlastnictví nechal umístit Alzabox bez souhlasu 
obce – viz fotografie na obr. 4 a 5. Alzabox jednak zužuje chodník na cca 75 cm a jednak 
je umístěn přímo proti chodníku na protilehlé straně ulice Bořanovická.

Obr.4 – Alzabox zabírá chodník Obr.5 – Celkový pohled

Jelikož veřejný chodník byl vybudován obcí se souhlasem původního majitele pozemku a 
byl řádně zkolaudován vyvolala obec jednání s panem Jandovským. V diskuzi o možných 
řešeních pan Jandovský navrhl, že nechá na své náklady vybudovat na protější straně 
chodník tak, aby se dala přejít ulice Bořanovická na chodník mimo Alzabox – viz nákres na 
obr. 6.
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Výbor souhlasí s tímto řešením, i když tento princip, jak pan Jandovský dosáhl „svého“, se 
výboru  nejeví  jako  vhodný.  Obec  by  měla  toto  velmi  zdůraznit  panu  Jandovskému. 
Zároveň je v zájmu obce, aby dosáhla převodu pozemku pod chodníkem (a nyní také pod 
Alzaboxem), jak v minulosti bylo oběma stranami (obcí i p. Jandovským) dohodnuta.

Závěr ZO k dané informaci:
Zastupitelstvo  obce  bere  na  vědomí  závěr  Výboru  pro  výstavbu  a  životní  prostředí  k 
tomuto bodu a pověřuje starostu a místostarostu obce, aby se tímto závěrem výboru řídili.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce bere na vědomí závěry Výboru pro výstavbu a životní prostředí z jeho 
jednání  konaného dne  9.9.2024,  doplněné  o  závěry  zastupitelstva  obce  k  jednotlivým 
bodům, uvedené v zápise z tohoto zasedání zastupitelstva obce a pověřuje starostu a 
místostarostu, aby dle těchto závěrů postupovali.

Rozprava (průběh diskuze k návrhu, úprava textu usnesení): K tomuto bodu nebyly 
vzneseny žádné dotazy ani připomínky.

Výsledek hlasování:

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0
Budín
Novák
Mufová
Lopata
Kotva
Šimánek
Češpiva
Kubátová
Junghans

9. Projednání informací k vybraným záležitostem obce.

Informace/DZ:
Na OÚ řešeny mimo jiné tyto záležitosti:

1. Provedeno pravidelné dílčí přezkoumání hospodaření obce za strany KUSK. Nebyly 
zjištěny chyby a  nedostatky.  Výsledky zaslány jednotlivým zastupitelům v  rámci 
podkladů pro toto zasedání zastupitelstva obce.

2. Řešeny dopady dopravní  situace v obci  spojené s opravou krajské komunikace 
III/2438, ul. Hlavní, Hovorčovice.

3. Zajištěna účast starosty a místostarosty na zahájení školního roku v ZŠ. 
4. Průběžně  prováděna  havarijní  oprava  elektrického  vedení  v  objektu  čp.  256, 

Hovorčovice (budovy obce v bývalém statku).
5. Řešen pracovní úraz strážníka obecní policie po střetu s osobním vozidlem.
6. Řešeny záruční opravy po výkopových pracích společnosti T-mobile.
7. Zahájeny práce na rekonstrukci ul. K Potoku.
8. Zajištěn  průběh  krajských  voleb,  včetně  distribuce  volebních  materiálů,  školení 

zaměstnanců a členů volební komise.
9. Řešeny opakované závady na vozidle Multicar.
10.Ve spolupráci se spol. AGRIO (p. Jacko) zahájeny přípravné práce na obnovení 

polní cesty od železničního přejezdu směrem na obec Sluhy.
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11. Operativně  řešena  příprava  obce  na  extrémní  srážky,  které  zasáhli  ČR  od 
13.9.2024 do 15.9.2024 (monitoring srážek, fyzická kontrola toku potoka v průběhu 
srážek,  fyzická kontrola  stavu majetku obce a  stavu parků po srážkách).  Obec 
nebyla  po  celou  dobu  ohrožena  a  neutrpěla  žádné  škody.  V  souvislostmi  s 
událostmi se navrhuje zvážení finančního daru obce na pomoc obětem zasažených 
povodní  ve  výši  100.000,-Kč  a  to  prostřednictvím  sbírky  pořádané  společností 
Člověk v tísni o.p.s.

12.Provedena  kontrola  hygieny  prostředí  ze  strany  Krajské  hygienické  stanice 
Středočeského  kraje  (kontrola  pracovišť,  ochranných  pracovních  pomůcek  atd.) 
Nebyly zjištěny chyby a nedostatky. Pouze drobná připomínky k chybějícímu dřezu 
na umytí nádobí v budově údržby.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce

a) bere na vědomí informace uvedené v příloze důvodové zprávy Plnění usnesení za 
rok 2024,

b) bere  na  vědomí  informace  starosty  a  místostarosty  k  ostatním  záležitostem 
uvedených v bodě č. 9 zápisu z tohoto zasedání zastupitelstva obce,

c) schvaluje  finanční  dar  obce  ve  výši  100.000,-  Kč  na  pomoc  obětem  záplav 
vzniklých extrémními přívalovými dešti, které zasáhli Českou republiku mezi 13. až 
15.9.2024 a pověřuje starostu obce, aby tuto částku jménem obce poukázal na účet 
sbírky pořádané společností Člověk v tísni o.p.s., IČ: 25755277.

Rozprava (průběh diskuze k návrhu, úprava textu usnesení): P. místostarosta navrhl 
doplnění textu „pro postižené povodněmi“ v bodě c).

Návrh upraveného usnesení:
Zastupitelstvo obce

a) bere na vědomí informace uvedené v příloze důvodové zprávy Plnění usnesení za 
rok 2024,

b) bere  na  vědomí  informace  starosty  a  místostarosty  k  ostatním  záležitostem 
uvedených v bodě č. 9 zápisu z tohoto zasedání zastupitelstva obce,

c) schvaluje  finanční  dar  obce  ve  výši  100.000,-  Kč  na  pomoc  obětem  záplav 
vzniklých extrémními přívalovými dešti, které zasáhli Českou republiku mezi 13. až 
15.9.2024 a pověřuje starostu obce, aby tuto částku jménem obce poukázal na účet 
sbírky  pro  postižené povodněmi  pořádané společností  Člověk  v  tísni  o.p.s.,  IČ: 
25755277.

Výsledek hlasování:

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0
Budín
Novák
Mufová
Lopata
Kotva
Šimánek
Češpiva
Kubátová
Junghans
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10.Projednání   harmonogramu   přípravy   návrhu   Rozpočtu   hospodaření   obce 
Hovorčovice na rok 2025 a návrhu Střednědobého výhledu hospodaření obce 
Hovorčovice na roky 2026-2027.

Informace/DZ:
Za  účelem  dodržení  lhůt  a  náležitostí  vycházejících  s  platných  právních  předpisů  je 
navržen následující  harmonogram přípravy návrhu Rozpočtu hospodaření  obce na rok 
2025 a návrhu Střednědobého výhledu hospodaření obce na roky 2026 - 2027. Vše je 
koncipováno tak, že by mělo být připraveno aby návrhy mohly být odsouhlaseny na ZO 
21.11.2024, s tím, že budou vyvěšeny 22.11.2024 tak, aby byla dodržena jejich lhůta 15 
dnů pro vyvěšení na úřední desce před definitivním schválením. To by mělo proběhnout na 
zasedání ZO 12.12.2024. Navržen je tedy následující harmonogram:

1) Do 30.10.2024 návrhy rozpočtů MŠ a ZŠ - zpracuje ředitelka školy.
2) Do 11.11.2024 návrh rozpočtového výhledu 2026-2027 s uvedením předpokladu 

hospodaření na rok 2026 – zajistí obecní úřad.
3) Do 20.11.2024 dopoledne návrh rozpočtu 2024 v tabulce Radka. (tzn.  od FV) - 

zajistí obecní úřad ve spolupráci s FV.
4) Na  zasedání  ZO  21.11.2024  schválení  návrhu  Rozpočtu  hospodaření  obce 

Hovorčovice  na  rok  2025  a  návrhu   Střednědobého výhledu  hospodaření  obce 
Hovorčovice na roky 2026-2027.

5) 22.11.2024 vyvěšení schválených Návrhů rozpočtu hospodaření obce Hovorčovice 
na  rok  2025  a  Střednědobého výhledu  hospodaření  obce  Hovorčovice  na  roky 
2026-2027, z důvodu naplnění zákonné lhůty 15 dnů na zveřejnění.

6) 12.12.2024 konečné schválení  Rozpočtu  hospodaření  obce Hovorčovice  na  rok 
2025 a Střednědobého výhledu hospodaření obce Hovorčovice na roky 2026-2027.

Celý návrh harmonogramu vychází z možností účetní závěrky za říjen 2024.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce bere na vědomí podané informace, schvaluje Harmonogram přípravy 
návrhu Rozpočtu hospodaření obce Hovorčovice na rok 2025 a návrhu  Střednědobého 
výhledu  hospodaření  obce  Hovorčovice  na  roky  2026-2027  a  pověřuje  starostu  a 
místostarostu, aby se tímto harmonogramem řídili.

Rozprava (průběh diskuze k návrhu, úprava textu usnesení): K tomuto bodu nebyly 
vzneseny žádné dotazy ani připomínky.

Výsledek hlasování:

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0
Budín
Novák
Mufová
Lopata
Kotva
Šimánek
Češpiva
Kubátová
Junghans

21 / 22



Ukončení zasedání. Na závěr předsedající poděkoval zastupitelům za účast a ukončil  
jednání.

…………………………………….

Pavel Budín v.r., starosta

Ověřovatelé zápisu

…………………………………….               …………………………………….

      Mgr. Hana Mufová v.r.                      Mgr. Martina Kubátová v.r.

Zapsala: L. Janoušková, dne 2.10.2024

22 / 22


